

လါအီကုန် 11, 2023

Dr. Horton အတန့်တဘျီ ဟံဉ်ဖိယိဖိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်

-လံာ်ပတြီၢ်-

တၢ်စးထီၣ် 2023-24 တၢ်ထီၣ်က့ၢ်အန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအဂ့ၢ်ဒိၣ်နီၢ်မးန့ၣ်လီၤ. က့ၢ်တဖၣ်အိၣ်လၢပျဲဒီးဂံၢ်ဘါသဟံဉ်, တၢ်သ့ၣ်ဖံ့သးညိ, ဒီးတၢ်မၤသီထီၣ်က့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်ခွဲးယၢ်လီၤဆီလၢတၢ်လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ်က့ၢ် အါန့ၢ် 25 ဖျါ, ဒီးတၢ်လၢယထံၣ်န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်မၤသကိး လၢအထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂဲၤထီၣ်ပုၤသး ဒီးပၢ်ကံၢ်ပၢ်ကျၢ်က့ၢ်ယတၢ်န့ၢ်ဖဲကမ့ၢ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအစီကမိၤလၢတၢ်သမၤအိၣ်တသ့ၣ်လၢတၢ်ဆီတလဲၣ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်မူတဖၣ်ဒီးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢပအိၣ်ဖဲပုၤအါဂၤအမ့ၢ်က့ၢ်လဲၤက့ၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်ဖဲတၢ်ခဲလၢာ်လၢပမၤဝဲဒၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကစီၣ်အမ့ၢ်- ထဲဒၣ်တန့ၢ်အံၤ, ပမၤစ့ၤလီၤပတၢ်သိၣ်လိအတၢ်လီၤဖျၢၣ်လီၤဟံးန့ၢ်ဝဲ 15% န့ၣ်လီၤ. ယစံးပတြီၢ်ဘၣ်ပုၤခဲလၢာ်လၢအဟ့ၣ်လီၤသးဖဲတၢ်မၤကျိၤကျဲအံၤအပူၤလၢတၢ်ထုးန့ၢ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်သ့ၣ်ပိၢ်သးဝးလၢအမ့ၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤပုၤယုၣ်ဖဲပကမ့ၢ်အပူၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါက့ၢ်ဖိကိးဂၤဒီးအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒီးအကံၢ်စီလၢကဲထီၣ်သးသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢတၢ်ကဘၣ်မၤဝဲအိၣ်ဒီးအါမး, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအကစီၣ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ.

ပကဟံးယၢ်ဖၢယၢ်တၢ်သ့ၣ်ဆၣ်သးဂဲၤအံၤခိဖျိ ပ “တၢ်မၤပတၢ်လၢတၢ်စၣ်နီၢ်ကတၢ်” လၢအဟံးဖျါထီၣ်တၢ်လဲၤလိာ်ဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်လီၤန့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤရဲၣ်ကျဲခိၣ်သ့ၣ်အတၢ်အိၣ်သးခိဖျိ တၢ်ဆီမိၣ်မ့ၢ်က့ၢ်မၤလိမၤဒီးအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိကိးသ့ၣ်ထီၣ်ဆီလီၤတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသိၣ်သ့ၣ်အကျိၤကျဲတဖၣ် လၢအအံးထွဲက့ၢ်ထွဲတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်လဲၤခိဖျိအကံၢ်စီလၢကဲထီၣ်ခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးဆၣ်မၤဘၣ်ထွဲသကိးဖဲန့ၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးအပူၤမ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤသကိးတပူၤယိဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်မၤသကိးအဂီၢ်ဆၣ်ဘါဆၣ်သ့ၣ်လၢအဟ့ၣ်ဆၣ်ထီၣ်စၢန့ၣ်အတၢ်မၤလိလံာ်လံာ်, ပုၤဂ့ၢ်ဝိ, ဒီးနီၢ်သးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ထီၣ်သကိးက့ၢ်အမူးတဖၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးဒီးသရၣ်သမါဒီး ပုၤပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲတၢ်ဖိတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအဆဲးဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်တၢ်အပတီၢ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်န့ၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးအကံၢ်စီတၢ်လဲၤခိဖျိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကသ့ၣ်ထီၣ်သကိးတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢပုၤဘျးဖဲလၢတၢ်အံးထွဲက့ၢ်ထွဲန့ၣ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးဒီးအတၢ်ဖျိးစိဆူညါပုၤဒီးတၢ်အိၣ်တၢ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟံးကဖၢဘၣ်ယသးလၢပစံးသ့ၣ်လၢပတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိကိးကျၢ်လၢတၢ်မၤလိလံာ်လံာ်အန့ၣ်အံၤလၢအကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ခိၣ်မးအယိန့ၣ်လီၤ. စံးဘျးန့ၢ်လၢနန့ၢ်ပုၤဒီးဟ့ၣ်လီၤမၤစၢတၢ်မၤလိမၤဒီးလၢပျဲဒီးအခိပညိဒီးအကံၢ်စီအါမးလၢအမ့ၢ်တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်လုာ်ဖျါဒိၣ်ကတၢ်လၢနဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပျဲဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၢ်အါ.